

## **Financial Consumer Agency of Canada Response to Committee Undertaking**

***November 20, 2018 Appearance before the Standing Committee on Banking, Trade and Commerce on the issue of “Study of Bill C-86”***

### **Topic / Question:**

Correction of statement by FCAC: FCAC stated that the Commissioner had previously imposed the maximum administrative monetary penalty of \$500,000 once.

### **Response:**

While FCAC’s Commissioner has imposed the maximum administrative monetary penalty (AMP) once in the past, it was not for \$500,000. In 2010, when this Notice of Violation and AMP was issued, the maximum AMP amount that the FCAC Commissioner could impose was \$200,000 (which was the amount imposed against the financial institution).

**Réponse de l'Agence de la consommation en matière financière du Canada à un suivi du Comité**

**Comparution du 20 novembre 2018 devant le Comité permanent Banque et commerce sur « projet de loi C-86 »**

**Sujet / Question:**

Correction d'une déclaration de l'ACFC: L'ACFC a déclaré que la commissaire avait imposé, une fois, une sanction administrative pécuniaire (SAP) maximale de 500 000 \$.

**Réponse**

Tandis que l'ACFC a imposé une sanction administrative pécuniaire (SAP) maximale une fois dans le passé, ce montant n'était pas 500 000 \$. En 2010, quand cet Avis de non-conformité et SAP ont été publiés, le montant maximum des SAP imposables par la commissaire de l'ACFC était 200 000 \$ et c'est ce montant que la commissaire a imposé à l'institution financière.